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Byutvikling er også næringsutvikling



Skøyen Områdereguleringen anno 2023

• Høye ambisjoner: Fremtidsrettet og 
helhetlig utvikling.

• Omfattende og  (for)detaljert områdeplan 
med høy kompleksitet. Er 
detaljeringsnivået riktig? Hvordan 
fungerer planhierarkiet egentlig?

• Betydelig boligbygging ikke realistisk. Per i 
dag ca. 1.500, ikke 5.000. Hva er lagt inn i 
KPA? Boligpotensialet i KPA Vest 17.000-
22.000 boliger. Hvor er disse?

• Noe økt næringsutbygging: Fra ca. 
500.000 m2 til ca. 700.000 m2



Overordnede føringer

OmrådeplanKPA U2
Områdeutnyttelse 150 %Områdeutnyttelse 125 %
Feltutnyttelse bolig 420 % Feltutnyttelse bolig 200 %
Feltutnyttelse næring 630 %Feltutnyttelse næring 600 %
Boligandel min. 20 %Boligandel min. 50 %
Byggehøyder 28 – 60 (70)Byggehøyder 22/28 (unntak 42,70)



Skøyen i dag: 
ca. 500.000 m2 næring, ca. 1.500 boliger



4
5

6
8

2

3

3

1

7

9
98

10

11
12

13

1414

15
14

17

18

18
18

19

20

21
22

24

25

26

28

27

29

30
30 30

31

31

32

36

3734

33

35

38

38
17

23



Refleksjoner

Områdeplanen er politisk vedtatt, men ikke juridisk gjeldende pga. 
innsigelse fra SVV og Bane NOR. Hvordan forvalte vedtaket frem til 
avklaring? Gjelder Områdeplanen foran KPA enn så lenge? 

Eksisterende næringsbygg, forvaltning og utvikling
• Mulighet for leietakertilpasning er begrenset, plankrav utløses ved mindre 

endringer. Områdeplanen krever min. 20 % bolig på ny/eksisterende 
næringsbebyggelse

• For noen gårdeiere er det bedre om Skøyen hadde blitt definert som 
konsolideringsområdet. Dette gir større handlefrihet og mulighet til å forvalte 
eksisterende bygningsmasse på en bedre måte.

• Betimelig spørsmål: Er Plan- og bygningslovens § 3.1 ivaretatt? 



Refleksjoner

Utviklingsområdene i Oslo er veldig ulike: 
• Er det nok handlingsrom i KPA til å få til ønsket utvikling eller er 

områdekategoriene for detaljerte?
• Klarer KPA både ta hensyn til eksisterende bygningsmasse (spesielt 

næring) og utviklingseiendommer innenfor et utviklingsområde?

Gjennomføringskraft:
Skøyen områdeplan har en områdeutnyttelse på 150 % (ikke iht. KPA 
125 %) Til tross for en høy områdeutnyttelse og byggehøyder, er ikke 
planens gjennomføringskraft stor (nok).


